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Образец 5.0 

 

ПРАВИЛНИК ЗА ДЕЙНОСТТА  

НА ОБЛАСТНИТЕ КОМИСИИ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ДВИЖЕНИЕТО ПО ПЪТИЩАТА 
 

 
 

ДАБДП 
 

 
 

Безопасна Универсална Мобилност 
 

 

 
 ПРОТОКОЛ 
 ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА ОКБДП МОНТАНА 
 14.12.2023 г. 
  
 

 

Днес, 14.12.2023 г., се проведе  

 

редовно/извънредно  

 

присъствено/неприсъствено 

 

заседание на ОКБДП Монтана.  

 

На заседанието присъстваха представители на: 

- Окръжна прокуратура – Монтана, 

- Областна дирекция на МВР – Монтана, 

- Регионална дирекция „Пожарна безопасност и защита на населението“ – Монтана, 

- Областно пътно управление – Монтана, 

- Областен отдел „Автомобилна администрация“ – Монтана, 

- ФСМП – Монтана, 

- Регионално управление на образованието – Монтана,  

- Регионална здравна инспекция – Монтана, 

- Община Берковица, 

- Община Брусарци, 

- Община Вълчедръм, 

- Община Вършец, 

- Община Георги Дамяново, 

- Община Лом, 

- Община Медковец, 

- Община Монтана,  

- Община Чипровци, 

- Община Якимово 

- Представител на Национален автоинструкторски съюз за област Монтана, 

- „СУАБ – СБА“ ЕООД, клон Монтана, 

- Областна администрация Монтана. 

 

Онлайн в заседанието се включи г-н Светослав Васев от Държавна агенция „Безопасност на 

движението по пътищата“. 

 

НАЧАЛО: 11,00 ч.  
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Председател на ОКБДП Монтана бе г-н Ивайло Антонов – областен управител на област Монтана. 

Той откри заседанието при наличието на кворум и запозна присъстващите с проекта на дневния 

ред: 

 

1/ Докладване от членовете на Областната комисия по БДП на информация за дейността  на 

представляваната от тях организация/институция, касаеща безопасността на движението по 

пътищата за периода от месец юли до месец ноември 2023 г.  

 

2/ Обсъждане на мерки за планиране и провеждане на курсове за участниците в движението по 

пътищата, свързани с оказване на първа помощ на пострадал при пътен инцидент, както и за 

извънкласни дейности и кампании по оказване на първа помощ за деца в системата на 

образованието. 

3/ Разглеждане на поставен от гражданин проблем, касаещ предприемането на мерки за 

намаляване на скоростта по ул. „Първа“ в с. Долно Озирово, община Вършец. 

 

4/ Приемане на График за провеждане на заседания на ОКБДП през 2024 г. 

 

5/ Разни. 

 
 

Г-н Антонов добави, че е постъпило предложение за включване на допълнителни точки към 

дневния ред от РУО - Монтана, а именно за представяне на промени в Регламента за организиране 

и провеждане на Националното състезание по БДП. 

Той предложи тази тема да се добави към точка „Разни“ от дневния ред. 

Други предложения за включване на допълнителни точки към дневния ред не последваха, след 

което г-н Антонов предложи да се гласува за предварително определения такъв: 

- „за“ – всички, 

- „против“ – няма, 

- „въздържали се“ – няма. 

 

КОМИСИЯТА РЕШИ: 

1. Приема дневният ред на заседанието.  

 

ПО ТОЧКА 1 

ДОКЛАДВАНЕ ОТ ЧЛЕНОВЕТЕ НА ОКБДП НА ИНФОРМАЦИЯ ЗА ДЕЙНОСТТА НА 

ПРЕДСТАВЛЯВАНАТА ОТ ТЯХ ОРГАНИЗАЦИЯ/ИНСТИТУЦИЯ, КАСАЕЩА БДП ЗА ПЕРИОДА 

ОТ МЕСЕЦ ЮЛИ ДО МЕСЕЦ НОЕМВРИ 2023 Г. 

Докладват: Членовете на ОКБДП 

Съгласно чл. 6, ал. 3 от Правилата за състава, функциите, дейността и организацията на работа 

на Областните комисии по безопасност на движението по пътищата на редовните заседания 

членовете на комисията отчитат дейността на представляваната от тях организация/институция. 
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В тази връзка бе събрана и обобщена информация от структурите и организациите за тяхната 

дейност, касаеща безопасността на движението по пътищата за периода от месец юли до месец 

ноември 2023 г. Информацията в обобщен вид бе изпратена по електронната поща до всички 

членове на комисията за запознаване. Същата е приложена към настоящия протокол. 

Г-н Антонов даде думата на г-н Елвис Иванов /началник на сектор „Пътна полиция“/, за да 

представи кратък анализ на пътнотранспортната обстановка на територията на област Монтана. 

Представената от г-н Иванов информация касаеше периода от 1 януари до датата на заседанието 

14 декември 2023 г., през който са били регистрирани 191 тежки ПТП с 13 загинали и 277 ранени 

граждани. Той уточни, че под тежки ПТП се разбират такива, при които е настъпило нараняване, 

загинал е човек или има значителни материални щети на стойност над 5 000 лв. За сравнение 

през 2022 г. са били регистрирани 192 тежки ПТП с 12 загинали и 249 ранени граждани, т.е. 1 бр. 

ПТП повече, 1 загинал повече и 28 ранени повече. Значителният брой повече ранени се дължи на 

променения начин при отчитането им. Вече като ранено лице при ПТП се завежда всяко, което по 

една или друга причина е транспортирано в лечебно заведение, независимо че при това ПТП не е 

настъпила средна телесна повреда по смисъла на Наказателния кодекс. 56% от тежките ПТП са 

регистрирани на републиканската и общинската пътна мрежа, а  44% в населените места на 

територията на региона. Основна причина за тяхното настъпване си остава движението с 

превишена и несъобразена скорост. На второ място са неправилните действия на водачите  на 

МПС – около 80% от тежките ПТП са настъпили по тяхна вина. В заключение г-н Иванов обобщи, 

че ако до края на годината не се случи нещо извънредно, се очаква пътнотранспортната 

аварийност да се запази на нивото от миналата година. От една страна това е добре имайки 

предвид значително нарасналата интензивност на пътното движение, но от друга страна не е, 

защото продължават да загиват и да бъдат ранявани хора. 

Други изказвания не последваха, при което единодушно:  

 

КОМИСИЯТА РЕШИ: 

2. Приема отчетената информация за сведение. 

 

ПО ТОЧКА 2 

ОБСЪЖДАНЕ НА МЕРКИ ЗА ПЛАНИРАНЕ И ПРОВЕЖДАНЕ НА КУРСОВЕ ЗА УЧАСТНИЦИТЕ 

В ДВИЖЕНИЕТО ПО ПЪТИЩАТА, СВЪРЗАНИ С ОКАЗВАНЕ НА ПЪРВА ПОМОЩ НА 

ПОСТРАДАЛ ПРИ ПЪТЕН ИНЦИДЕНТ, КАКТО И ЗА ИЗВЪНКЛАСНИ ДЕЙНОСТИ И 

КАМПАНИИ ПО ОКАЗВАНЕ НА ПЪРВА ПОМОЩ ЗА ДЕЦА В СИСТЕМАТА НА 

ОБРАЗОВАНИЕТО. 

Докладва: Председател на ОКБДП  

Г-н Антонов обърна внимание, че темата е включена в дневния ред на заседанието в изпълнение 

на методическите указания от Държавна агенция „Безопасност на движението по пътищата“ след 

извършен мониторинг на дейността на областните комисии за периода 01 юли – 30 септември 2023 

г. Той отправи молба за активно включване на представители на БЧК, РЗИ и РУО, които да окажат 

подкрепа в реализацията на тази дейност в общините. 

В отговор представителите на РУО и РЗИ заявиха, че ще останат в залата след приключване на 

заседанието, за да обсъдят съвместно своите идеи. 
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Други изказвания нямаше, при което заседанието премина към следващата точка от дневният ред. 

 

ПО ТОЧКА 3 

РАЗГЛЕЖДАНЕ НА ПОСТАВЕН ОТ ГРАЖДАНИН ПРОБЛЕМ, КАСАЕЩ ПРЕДПРИЕМАНЕТО НА 

МЕРКИ ЗА НАМАЛЯВАНЕ НА СКОРОСТТА ПО УЛ. „ПЪРВА“ В С. ДОЛНО ОЗИРОВО, ОБЩИНА 

ВЪРШЕЦ. 

Докладва: Председател на ОКБДП, община Вършец  

Г-н Антонов поясни, че до ОКБДП – Монтана е постъпило писмо от г-жа Ваня Михайлова, касаещо 

предприемането на мерки цитирайки: „поставянето на нужните препятствия, които да намаляват 

скоростта по главната улица на с. Долно Озирово, най-вече районът в центъра на селото, където 

винаги има както стари хора, така и деца и където много често през деня се кара с бясна скорост.“. 

От писмото още става ясно, че този проблем е бил поставян през годините пред кмета на селото, 

но до сега не са взети никакви мерки. В тази връзка г-н Антонов отправи въпрос към представителя 

на община Вършец дали са разгледали проблема и какво е тяхното становище. 

В отговор г-н Петър Стефанов /представител на община Вършец/ поясни, че същото писмо е 

депозирано и до Общинската комисия по БДП. В конкретния случай проблемът е възникнал от 

шофирането на малолетен гражданин, който се е движил с много висока скорост и е изпуснал 

завоя, при което се е блъснал в оградата на г-жа Михайлова. За разрешаването на проблема с 

карането с висока скорост по ул. „Първа“ в с. Долно Озирово, община Вършец обмисля вариантите 

за изграждане на т. нар. „спящ полицай“. Тъй като преди завоя е много широко разстоянието 

заради площада в центъра на селото (около 60-70 м) и няма как да се изгради частично „спящ 

полицай“, се обмисля варианта за изграждането му 300-400 м по-нагоре, където вече улицата е 

стеснена. По отношение на знаковото стопанство г-н Стефанов поясни, че отговаря на 

нормативните изисквания, включително и тези за ограничаване на скоростта. В заключение той 

заяви, че поставения проблем вече е включен в дневния ред и ще се обсъди на заседанието на 

Общинската комисия по БДП. 

 

ПО ТОЧКА 4 

ПРИЕМАНЕ НА ГРАФИК ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА ЗАСЕДАНИЯ НА ОКБДП ПРЕЗ 2024 Г. 

Докладва: Председател на ОКБДП  

Г-н Антонов отбеляза, че проектът на графика е изпратен по електронната поща до всички членове 

на комисията, заедно с останалите документи, които ще бъдат разгледани на заседанието. Той 

поясни, че в дневния ред на заседанията могат да се включват за разглеждане и други въпроси. 

След това думата бе дадена на дадена на желаещи за предложения или забележки към изготвеният 

проект на графика. Такива не последваха, при което бе гласуван предварително изготвеният 

График за провеждане на заседания на ОКБДП през 2024 г.: 

- „за“: всички, 

- „против“ – няма, 

- „въздържали се“ – няма. 
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КОМИСИЯТА РЕШИ: 

3. Приема График за провеждане на заседания на ОКБДП през 2024 г. 

 

ПО ТОЧКА 5 

РАЗНИ 

Докладва: Председател на ОКБДП/членове на ОКБДП 

Г-н Антонов припомни на членовете на комисията за постъпилото предложение за включване на 

допълнителни точки към дневния ред от РУО - Монтана, а именно за представяне на промени в 

Регламента за организиране и провеждане на Националното състезание по БДП. След това той 

даде думата на представителя на РУО – Монтана. 

Г-жа Нина Кирилова /представител на РУО – Монтана/ отбеляза, че по традиция в област Монтана 

се провеждат две състезания - това се областните кръгове на Националното състезание по БДП и 

Националната ученическа викторина по БДП „Да запазим децата на пътя“. По отношение 

провеждането на Националното състезание по БДП тя обърна внимание, че е заложено 

общинските кръгове да се проведат до 15 март 2024 г. Въпреки, че има доста време до тогава, г-

жа Кирилова отправи молба общинските кръгове да бъдат организирани и планирани по-рано, 

както и да има предвидена резервна дата, тъй като поради различни метеорологични условия се 

налага те да бъдат изместени във времето, а това затруднява организирането на областния кръг. 

Тя апелира общинските комисии по БДП да съдействат на училищата за организацията на 

състезанието и призова за по-голяма активност, тъй като през последните години има участници 

само от 3 общини, а общините в област Монтана са 11. 

Друга тема, която г-жа Кирилова пожела да се обсъди на заседанието, бе във връзка с 

напрегнатата ситуация около училищата с двусменен режим на обучение в гр. Монтана. Тя поясни, 

че поради ремонтни дейности на някои училищни сгради се е наложило ПГТЕ да се обучава като 

втора смяна в сградата V-то училище, а ПГСАКН да се обучава в сградата на VI-то училище също 

като втора смяна. От друга страна III-то и  IV-то училище са в една сграда на две смени, както и 

ГПЧЕ и ПМПГ. Поради тази причина се получава много голямо струпване на ученици, автомобили 

и училищни автобуси, когато около обедните часове се сменят двете училища, както и сутрин, 

когато родителите довеждат учениците и вечер, когато ги прибират. Поводът за обсъждане на този 

въпрос е случила се наскоро сериозна ситуация до сградата на ГПЧЕ и ПМПГ, където изнервен 

водач от това, че са се струпали много автомобили, с фурсиране на автомобила си почти е минал 

през учениците на тротоара. В тази връзка РУО – Монтана е изпратило писмо до ОДМВР – Монтана 

за съдействие с оглед недопускане на инциденти. 

Отношение по темата взе г-н Йордан Христов /представител на ОДМВР – Монтана/ отбелязвайки, 

че след като РУО е сигнализирало на ОДМВР, то ще бъдат предприети необходимите действия, 

като по всяка вероятност ще бъде засилено полицейското присъствие при всички двусменни 

училища в часовия диапазон на тяхната смяна, което всъщност е правено и преди и ОДМВР има 

опит.  

Г-жа Кирилова отбеляза, че ако ОДМВР счита за необходимо биха могли да се направят родителски 

срещи специално по този повод, на които да се обясни на родителите на учениците да проявяват 

по-голямо търпение и спокойствие, както и да спазват правилата за движение. 
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Г-н Христов приветства идеята, като предложи при организирането на родителските срещи да се 

уведоми ОДМВР, за да има и тяхно присъствие, както и участие в разясняването на родителите, 

че трябва да се направи всичко възможно, за да не се допускат инциденти. В заключение той 

заяви, че РУО може разчита на пълната подкрепа на ОДМВР в това отношение. 

След това думата бе дадена на г-н Светослав Васев /представител на ДАБДП/ за коментар на 

темите от заседанието. Г-н Васев започна първо с благодарности към тези представителите на 

общините от област Монтана, които са се включили в обучителния семинар за подпомагане на 

общинските администрации при изпълнение на ключови дейности по БДП, който се е състоял в 

периода 20 – 21 ноември 2023 г. в гр. Плевен. Той използва случая да обърне внимание на ниската 

посещаемост на обучението от страна на общините, както и да насърчи за активно излъчване на 

представители при бъдещи такива обучения. Във връзка с темата за училищата с двусменен режим 

на обучение, освен осигуряване на полицейско присъствие пред тях, г-н Васев представи като 

решение и монтирането на решетъчни парапети и антипаркинг елементи. По отношение на втора 

точка от дневния ред той даде идея да се осъществи информационна кампания по различните 

канали за комуникация, като на обърна внимание, че на страницата на ДАБДП има много 

подходящи материали и видеоклипове за обучение. В края на изложението си г-н Васев обясни за 

новите промени в правилата и образците, свързани с дейността на ОКБДП.  

Други желаещи за изказване нямаше и г-н Антонов пристъпи към закриване на заседанието, като 
благодари на всички за участието в заседанието. 

ОБОБЩЕНИЕ НА РЕШЕНИЯТА ОТ ЗАСЕДАНИЕТО НА ОКБДП 

Решение  За сведение/за 

изпълнение 

Отговорник Срок 

1/ Приема дневния ред на 

заседанието 
 

За сведение   

2/ Приема отчетената информация 

за дейността на 

организациите/институциите, 

касаеща БДП за периода от месец 

юли до месец ноември 2023 г. 
 

За сведение   

2/ Приема График за провеждане на 

заседания на ОКБДП през 2024 г. 
 

За изпълнение Секретариат на 

ОКБДП, 

членове на 

ОКБДП 

31.12.2024 г. 

 

Председателят на ОКБДП закри заседанието в 11,30 ч. 

ПРИЛОЖЕНИЯ към настоящия протокол: 

1. Списък на присъстващите на заседанието на ОКБДП – Монтана; 

2. Текуща обобщена информация за дейността по БДП на ОКБДП – Монтана за периода от месец 

юли до месец ноември 2023 г.; 

3. График за провеждане на заседания на ОКБДП през 2024 г. 

 

 

Ивайло Антонов       /П/ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОКБДП 

инж. Силвия Георгиева        /П/ 

СЕКРЕТАР НА ОКБДП 
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